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TEMA: : Niveau, Indhold og Tilrettelæggelse i uddannelsen 

 

Emne Tid Bilag Hvad skal vi udrede 

Velkomst/ 
Bonnie Gudbergsen  

Kl. 
14.00 
  

Medlemsliste  Gensidig præsentation – velkommen til nye medlemmer  

Kort gennemgang af mødets agenda  

Strategiproces Bhsund/Pia 
Palnæs Hansen   

Kl.14.10  Strategi 2024 
One pager  

Input fra uddannelsesudvalget i forhold til Bhsunds strategi 2024 

Ud fra materiale medsendt i bilag Strategi 2024 One pager, drøftes input ift. udvalgets 
perspektiver. 

 

Der har været kick-off i bestyrelsen. Pia præsenterede det samarbejde der har 
været ift ny strategi. (SOSU-skoler, KP, BRK, Boh) Der er indsamlet ”nøgleord” 
fra Bestyrelsen, SU, KP, Danske SOSU-skoler, Tværsek strategi og rammer for 
sypl på Bornholm, LUU samt skolens personale. 

Følgende kommentarer fra dagens møde: 

- Hvordan får vi flere ansøgere og kvalitet i uddannelsen? 
- Kan Bornholm noget særligt? 
- Der er nærhed imellem skole og Boh/BRK 
- Rykke tættere sammen om borgerne 
- Det komplekse skal være simpelt 
- Bornholm er unikt og vi er gode, tæthed – studerende har ”rigtige” 

patienter 
- Bredt fundament i uddannelsen, nærhed og relation i studiemiljø. Ikke 

bare en brik. 
- Blive ved med at være DK næstbedste skole – køre på kvalitet og at 

”småt er godt” 



 

- Passe på at man ikke trykker vidensniveau ned  
- Satse på specialuddannelse 
- Passe på at SYPL ikke kommer til at ligne SOSU-uddannelse ift 

vidensniveau. 
- Er vi dygtige til at anskueliggøre forskningen (med i strategi) 

Christian fra DSR fortalte om trepartsforhandlingerne, hvor regeringen ønsker 
lønnet praktik for at få større arbejdsindsats. Hvor skal vi hen – regeringen 
ønsker kortere uddannelser og mere erhvervsorienteret. Det er måske til at leve 
med, men bekymret over tankerne bag. Politikerne ser ikke 
uddannelsesniveauerne. De mener det skal være mere håndværk end teori. 
Trætte af SYPL-klager, vil have mere arbejde ud af dem. ”Feltet er under 
angreb”. 

Pia – læger forsker i fritiden, de betaler selv for publicering. Politikerne skelner 
til dette. Der er en søjlenedbrydning hvor SYPL skal kunne mere. 

Bonnie – der sker noget på forskningsområdet , men det bliver ødelagt nu.  

Tobias – Vi har spillet på to heste – personalepleje og specialopgaver. Nu 
spørger politikerne om hvad det er vi vil? 
 

 

Status på opfølgningsplan for 
uddannelsesgennemgang 2022/ 
Bonnie Gudbergsen  

14.45 Design din 
uddannelse  

Øget tilknytning til uddannelser:  
Proces i forhold til udvikling af det studiesociale miljø på uddannelsen og på tværs af 
uddannelser på Campus.  
Øget tiltrækning til uddannelserne: 
Drøftelser af nye tiltag og initiativer i forhold til ”Rekruttering – nye veje” herunder 
kvalifikationsløft fra Social- og Sundhedsassistent til Sygeplejerske, og arbejdet med at 
tilbyde mulighed for at tone sin uddannelse, ”design din uddannelse” 

 

Bonnie orienterede om status på opfølgningsplan og uddannelsesgennemgang. 
Tiltag ift studiemiljø. Årshjulet vist. 
Skolen prøver at øge tiltrækningen med mere PR-kommunikation, fotos og ”ud 
på landkortet”. Rekruttere ad nye veje. Ny ide med at designe din egen 
uddannelse. Pt. Prioriterer vi reklame for SYPL-uddannelsen. 

 



 

Christian fra DSR kommenterede på hvor sejt det var med gratis forside og 
artikel i Politikken. Det er sejt og flot gået og vi skal bare fortsætte på samme 
måde.  

 

Lotte fortalte om at man prøver at lave en forkortet SYPL-uddannelse for dem 
der er assistenter med 9 mdr erfaring.  

 

 

Gennemgang og drøftelse af 
hvordan uddannelsernes prøver 
og indhold afspejler 
uddannelsens mål, samt 
hvordan undervisningens 
tilrettelæggelse og pædagogiske 
kvalitet understøtter 
studerendes læring og opnåelse 
af målene  

14.55  Neddyk i forhold til ny klinisk prøve på sidste studieår. Drøftelse af prøveform og 
hvordan den kliniske undervisning understøtter læring og opnåelse af målene.  

Det virker til at være en god prøveform. God måde at vise tingene – mindre 
nervepirrende end tidligere. Kan være svært at give karakter, da det er lidt 
uforudsigeligt, da ikke alle opgaver kan ses, eksempelvis toiletbesøg eller når 
man er udekørende. 

Bæredygtighedsarbejdet 
Bhsund/ ved lektor Gunhild 
Kock-Hansen  

15.05 Bæredygtighed 
og grøn 
omstilling 

Dialog og input fra uddannelsesudvalget i forhold til Bhsunds bæredygtighedsarbejde  

Ud fra materiale medsendt i bilag, drøftes input ift. udvalgets perspektiver. 

Gunhild Kock-Hansen gennemgik slides med det udvalget for bære- og 
væredygtighed har arbejdet med indtil videre. 

Hvordan kommer skolen videre? Større skoler er lidt længere fremme – vi skal 
lægge os i slipstrømmen. Videncenter for velfærdsteknologi inden for SOSU-
området er meget interessant, det mangler vi i SYPL-uddannelsen. De vi 
uddanner skal være bæredygtige, når de kommer ud på job. 

 

Ideer/drøftelser: 

- Hvordan kan vi gøre uddannelserne mere bære- og væredygtige 
- Kan vi hjælpe hinanden på tværs? 
- Strategiske indsatser/ideer. Hvordan bør organisationen samarbejde i 

uddannelsesområdet, håndtere bæredygtighed strategisk. 



 

- Er det bæredygtigt at bruge engangsmaterialer – hygiejnisk og 
tidsmæssigt? 
Hospitalet donerer overskredne materialer til skolen 

- Genbrugsbiks på Campus (give/sælge) 
- Indkøb af AV-udstyr skal være grønt, effektivt og økonomisk 
- Genbruge pc og indkøbe miljømærket 
- Kan man gøre noget ved det store spild af medicin 
-  

Christian fra DSR roste skolen for at tage det op. Ældre sypl har svært ved at 
forstå det. Bevidstheden skal starte allerede i barndommen. Vi skal tænke 
internationalt. 

 

Man skal så frø i emnet. Godt bachelorprojekt emne. Mange kender ikke ordet 
”væredygtighed” – Diakonissen har et projekt i gang vedr. dette.  

 

Gensidig orientering v/alle 
 

15.30  Lotte Myler har været til messe i Malmø sammen med nogle studerende 

Der er pt. 5 studerende til start ½-24. 

Drøftelse af tema til formandens 
møde med Bestyrelsen i februar 
2024 

15.45  Pia tager fat i formænd og finder tema til drøftelse. 

Drøftelse og beslutning om 
årsplan for 2024 
 

15.50 Årsplan 2024 Bonnie fremviste planen. 

Bonnie drøfter den med den nye formand i udvalget (Tobias) 

Forslag til mødedatoer for 2024  
 
Punkter til næste møde 

15.55  Beslutning af mødedatoer for 2024: 

Ændring på den første dato – så det bliver følgende: 

26.02.24 kl. 14.00-15.30  

23.05.24 

30.09.24  

28.11.24  



 

EVT.    

 


